
 

 

   
 
 

 
 

 
 

 
 
 

Algemene Beschouwingen 
behorende bij de begroting 2015 
en meerjarenraming 2016-2018 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4 november 2014, 
 
 
Jacob Spiker 
Herriët Brinkman 
Genevive Compagner 
Henk Courtz 

 
 



Algemene beschouwingen bij de begroting 2015                              

 

 2 

Inleiding 
 
Deze begroting geeft vertrouwen in dynamisch Staphorst. 2014 was een boeiend en druk 
politiek jaar. Weliswaar nog niet ten einde maar met de begroting voor 2015 voor ons 
sluiten we 2014 al een beetje af. Campagne, verkiezingen, coalitieonderhandelen, 
coalitieakkoord, kadernota en nu de begroting. De eerste begroting in de nieuwe 
raadsperiode. Een begroting met een nieuwe stijl,  een verbetering. Het dwingt ons meer op 
hoofdlijnen na te denken en dat is goed. Het is een zeer overzichtelijk document, onze 
complimenten daarvoor.  

Onze kaders hebben we voor de verkiezingen opgenomen in ons verkiezingsprogramma en 
een deel daarvan is verwerkt in het coalitieakkoord. De begroting is gebaseerd op het 
coalitieakkoord en het zou dus zo moeten zijn dat aan het begin van de periode, wij als 
coalitiepartij ons goed kunnen vinden in deze begroting. Wij kunnen het college 
geruststellen, dat dit in grote lijnen ook zo is.  

Tijdens de behandeling van de kadernota in juni hebben we nog een aantal onderwerpen 
benoemd die we belangrijk vinden of eerder op de agenda moeten komen. Daarover straks 
meer. In deze begroting is ruimte gemaakt voor nieuw beleid. Dat is goed voor de dynamiek 
van de gemeente en zeer onderscheidend ten opzichte van andere gemeenten waar die 
ruimte er vaak niet is. Dus geen reden om te zeggen dat Staphorst, ondanks haar geringe 
omvang geen bestaansrecht heeft, integendeel! Wel een kanttekening over deze 
zelfstandigheid. Door de vele al dan niet verplichte samenwerkingsverbanden en 
gemeenschappelijke regelingen wordt onze eigen inbreng steeds beperkter. Met het 
decentraliseren van zorgtaken worden opnieuw tussenlagen opgetuigd en dat vinden we 
geen goede ontwikkeling. Dan kunnen we dat beter bij de provincie of rijk laten. Uiteraard 
hebben we onze inbreng in al die regelingen, maar die is inbreng is gering. Ons democratisch 
systeem in Nederland staat wat dat betreft onder druk. 

 

Algemeen bestuur en organisatie 

Openingstijden gemeentehuis 

In het coalitieakkoord hebben we opgenomen de openingstijden van het gemeentehuis aan 
te passen. In de kadernota stelde het college voor een enquete te willen houden, om te 
peilen of daar behoefte aan is. De coalitie heeft met de kadernota duidelijk het signaal 
gegeven gewoon een extra middag-, avond- of zaterdagopening te proberen maar dat is niet 
overgenomen. Jammer en onnodig, gewoon doen en dan zal de behoefte wel of niet blijken.  

Reactie college: 

Aanpassing van openingstijden heeft weinig zin zonder inzicht in en het peilen van behoeften van de inwoners. 
Extra inzet van medewerkers bij de balie grondgebied in 2011-2012 leverde in een aantal weken tien extra 
bezoekers op. De heer Talen vroeg de klachtenverbeterlijn voor verandering van openingstijden te doen om 
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een nulmeting te hebben. De burgemeester heeft daar geen behoefte aan en houdt graag vast aan de volgorde 
om gericht in te kunnen spelen op behoeften. 

2e termijn CDA: 

Openingstijden van het gemeentehuis: de portefeuillehouder is het niet met ons eens dat 
we dit gewoon moeten proberen zoals enkele fracties dat gezegd hebben. Wij zijn niet voor 
een onderzoek of enquête. Gewoon een half jaar een opening op bijvoorbeeld vrijdagavond 
of zaterdagochtend uitproberen en dan blijkt vanzelf of er behoefte aan is. Belangrijk is wel 
hiervoor een geschikte dag te kiezen en dat goed te communiceren met de burgers. Namens 
de coalitie heb ik een motie om ons verzoek te onderstrepen.  

Motie aanvaard, voor: CDA, SGP, CU en PvdA; tegen: GB en LN 

 

Strategisch personeelsbeleid 

Het ontwikkelen van strategisch personeelsbeleid is belangrijk, prima dat dit wordt 
opgepakt.  De portefeullehouder heeft eerder al aangegeven dat de reorganisatie afgerond 
is, maar dat de organisatie zich voortdurend moet door ontwikkelen: strategisch 
personeelsbeleid. We zijn het daar helemaal mee eens. Maar of daar 2 jaar achtereen 50 
duizend euro mee gemoeid moet gaan,  is wel de vraag. Als onderbouwing wordt ondermeer 
outplacement en en frictiekosten genoemd en dat heeft toch wel veel weg van 
reorganisatie. Daarom onze vraag wat er nog beschikbaar is van het budget voor de 
inmiddels afgeronde reorganisatie.  

Reactie college: 

Wat betreft het ontwikkelbudget van 50.000 euro (ChristenUnie/CDA) is de huidige stand 16.000 euro. Het 
strategisch personeelsbudget staat los van het budget voor reorganisatie en frictiekosten, waarin de 
aanstaande bestuursrapportage inzicht zal geven. Nog te verwachten kosten worden jaarlijks herberekend. De 
heer Spiker krijgt door het noemen van outplacement toch het gevoel dat het reorganisatiebudget op is, maar 
de opgave nog niet. Wethouder De Jong begrijpt het gevoel en probeert het weg te nemen. Het college 
probeert zo zuiver mogelijk met de budgetten om te gaan. Het reorganisatiebudget en de frictiekosten zijn 
eindig en uitgaven worden nauwkeurig bijgehouden. Strategisch personeelsbudget is nodig omdat er steeds 
meer eisen aan de organisatie en de medewerkers worden gesteld. Zo kunnen medewerkers op niveau 
gebracht worden of begeleid naar ander werk, waarbij outplacement ook aan de orde kan zijn. Het college gaat 
hier zorgvuldig mee om en het is geen verkapte reorganisatie maar een doorontwikkeling.  

2e termijn CDA: 

Strategisch personeelsbeleid:  Ondanks de uitleg van de wethouder, blijven we het gevoel 
houden dat dit nog een uitvloeisel is van de reorganisatie. Wij zijn het eens met het college 
dat strategisch personeelsbeleid belangrijk is. Maar wanneer hiervoor structureel budget 
voor nodig is, moet dat onderdeel uitmaken van het totale budget voor personeel.  
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Basisregistratie Grootschalige Topografie 

Voor het implementeren de Basisregistratie Grootschalige Topografie heeft de raad in 2012 
50 duizend euro beschikbaar gesteld. In de begroting voor 2015 is 25 duizend euro 
opgenomen voor het beheer van de BGT. Dat begrijpen we niet zo goed. Dat het beheren 
van een dergelijk systeem tijd en moeite kost is duidelijk, maar uiteindelijk zal dit systeem 
een voordeel in tijd op moeten leveren hebben we wel eens begrepen. Door de 
basisregistratie op orde te hebben, geeft dat voordelen voor de uitvoeringstaken.   

Reactie college: 

De Basisregistratie Grootschalige Topografie (BGT) moet per 1 januari 2016 zijn afgerond en per 1 januari 2017 
gebruikt worden door overheden. De kosten van opbouw gaan voor de baten van efficiëntere bedrijfsvoering 
uit. De gemeente is verantwoordelijk voor implementatie en beheer. De heer Spiker wijst erop dat beheer niet 
eindig is. Het is niet zo dat nu beheer nodig is waar later een voordeel uit voortvloeit. Wethouder De Jong 
antwoordt dat implementatie nu aan de orde is, het pasklaar maken van gegevens. Beheer is een actief proces 
en het is van groot belang dat alle registraties op elkaar aansluiten en actueel zijn. 

2e termijn CDA: 

Basisregistratie Grootschalige Topgrafie: de raad heeft hiervoor in 2012 50 duizend euro 
beschikbaar gesteld. In de begroting voor 2015 is 25 duizend euro opgenomen voor het 
beheer van de BGT. We blijven dit vreemd vinden, beheer blijft altijd doorgaan, daarvoor zal 
niet uitsluitend in 2015 een bedrag nodig zijn. In de beantwoording heeft de wethouder 
aangegeven dat de BGT per 1 januari 2016 klaar moet zijn voor gebruik. Dus voor komend 
nog zorgen dat het systeem verder gevuld wordt. Daar zijn we het wel mee eens, maar we 
blijven het vreemd vinden dat hiervoor nu een extra bedrag nodig is, had dan in één keer 
een budget gevraagd om het systeem operationeel te krijgen. Maar, het moet gebeuren en 
we zullen er mee instemmen. Maar in de toekomst moet het college voor nieuwe 
budgetvragen in één keer bedrag aan de raad vragen waarvoor de tool werkend opgeleverd 
wordt.  

 

Meubilair 

In de begroting is een bedrag opgenomen voor vervanging van meubilair. Daarbij wordt niet 
gekeken naar de raadszaal. Op zich logisch omdat de raad zich daar in het verleden geen 
voorstander van toonde. Dat gold ook voor onze fractie. Maar we zijn inmiddels een periode 
verder en concluderen dat een herindeling van deze ruimte nader bekeken moet worden. De 
setting zou beter afgestemd moeten worden op het duale systeem met meer aandacht voor 
de opstelling van de raad ten opzichte van de publieke tribune.  

 Reactie college: 

In 2008 zijn verschillende modellen gepresenteerd over de inrichting van de raadszaal en het is goed dit 
opnieuw te agenderen in het presidium. 
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Veiligheid 

 Tijdens een presentatie van de politie pasgeleden, werd ons bevestigd dat het aantal 
wijkagenten voor onze gemeente wordt uitgebreid en dat het steunpunt voor de politie in 
Staphorst blijft.  We zijn daar content mee en danken de portefeullehouder voor zijn inzet in 
deze.  Tijdens deze informerende bijeenkomst werd ons voorgehouden dat het aantal 
woning inbraken wel mee viel in vergelijking tot andere gemeenten. Staphorst ‘scoort’ 
gemiddeld qua inbraakpercentage. Toch vinden wij dat er teveel inbraken gepleegd worden. 
Het moet prioriteit krijgen om dit omlaag te krijgen. We willen hiervoor cameratoezicht op 
invalswegen. Het college heeft opgenomen dat ze dit samen met de ICC gaan onderzoeken. 
Dat is prima, maar daarvoor moet ook een veiligheidsanalyse worden gehouden en 
opgenomen worden in het integraal veiligheidsplan, een verplichte voorwaarde om 
cameratoezicht te mogen inzetten. Daarbij moet worden gekeken naar het gevoel van 
veiligheid onder onze burgers. 
 
Reactie college: 
 
De gemeente gaat aan de slag met glasvezels en veiligheidscamera's, dit betreft particuliere 
eigendommen op bedrijventerreinen en niet de openbare ruimte. De gebiedsscan en de 
veiligheidsanalyse uit 2011 zijn nog goed bruikbaar.  

 
2e termijn CDA: 
 
Cameratoezicht op invalswegen. De burgemeester heeft vrij stellig aangegeven dat dit niet 
mag. Maar we hebben ook begrepen dat de regels hiervoor wellicht versoepeld worden en 
dat er omstandigheden zijn dat het wel toegestaan is en op andere plaatsen ook wordt 
toegepast, bijvoorbeeld in Laren. Wij vertrouwen erop dat de portefeuille houder notie heeft 
van de afspraken hierover in het coalitieakkoord en er alles aan zal doen dit uit te voeren.  
 
 
Ondernemen 

We komen nog een keer terug op de accountmanager bedrijven. Dat stamt uit de vorige 
coalitie, was ondergebracht in het werkgeversplatform Meppel-Staphorst. Dat is anders dan 
we voor ogen hadden en is opnieuw op de agenda gezet. Het college komt in 2015 met een 
voorstel hoe de invulling van deze functie eruit moet zien. Dat vinden we prima, waarbij we 
opmerken dat het vooral belangrijk is dat dit een spilfunctie is voor de contacten tussen 
gemeente en ondernemers. Dat is een taak die binnen dit huis uitgevoerd moet worden en 
geen onderdeel kan zijn van een regionaal platform, dat ver af staat van het locale 
bedrijfsleven. 

Reactie college: 

De accountmanager is in dienst van de gemeenten Staphorst en Meppel en heeft geen relatie met 
het werkgeversplatform, behalve dat hij bij dit overleg tussen werkgevers en gemeenten aan tafel zit. 
De heer Spiker had de indruk dat de functie ingevuld was in het werkgeversplatform in de vorige 
periode. Wethouder Krale kan zich wel voorstellen dat het gezamenlijke besluit van Meppel en 
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Staphorst toevallig tot stand is gekomen door overleg tijdens het werkgeversplatform. De heer Talen 
oppert de accountmanager uit te nodigen om de raad duidelijk te maken wat hij precies doet voor de 
gemeente Staphorst. Wethouder Krale neemt de suggestie voor kennismaking mee en buigt zich over 
de vorm. 

Reactie CDA: college en raad hebben een andere insteek voor de invulling van de taak 
accountmanager bedrijven. Het gaar ons erom dat er in het gemeentehuis iemand 
verantwoordelijk is voor ondernemers. Iemand die de bedrijven goed kent, weet wat de 
wensen zijn enz. Deze functionaris bewaakt vragen van ondernemers, laat zich door collega’s 
op de hoogte stellen van de status en zal indien nodig zorgen voor aansporing tot een vlotte 
afhandeling.  

Goed dat er een kennismaking komt, ook goed om de bedoeling aan elkaar duidelijk te 
maken. 

 

Bedrijventerreinen 

De gemeente gaat de behoefte aan ruimte op bedrijventerreinen in kaart brengen en 
inzichtelijk maken. Dat gebeurt voordat bestaande bedrijventerreinen worden uitgebreid of 
nieuwe worden aangelegd. Een juiste gedachte maar we hebben die behoefte toch al in 
beeld? We willen hierbij vooral aandacht vragen voor De Baarge waar een aantal 
ondernemers vertrekken en panden wellicht in aanmerking komen voor een nieuwe 
invulling. Dus niet uitsluitend kijken naar beschikbare nieuwe kavels, maar ook aandacht 
hebben voor bestaande panden die wellicht een nieuwe invulling kunnen krijgen.  

Reactie college: 

De gemeente monitort constant beschikbare ruimte op bestaande bedrijventerreinen en wijst ondernemers 
daarop. 
 

Reactie CDA: gezien de reactie van het college is het in kaart brengen geen nieuwe activiteit 
zoals in de begroting staat. Wel blij met de bijval van de SGP voor onze oproep voor 
aandacht voor bestaande ‘inactieve’ panden op de Baarge. 

 

Glasvezel 

Op de bedrijventerreinen wordt glasvezel aangelegd. Het college gaat proberen het 
buitengebied en de streek onder te brengen in projecten. Proberen, trachten...  graag zien 
we hier een daadkrachtig ‘we gaan partijen bij elkaar brengen om het buitengebied en de 
streek te voorzien van snel internet’.  We hebben begrepen dat daar al gesprekken over 
gaande zijn, wat is de status op dit moment? 
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Reactie college: 

Dit jaar wordt een volledig door de provincie gesubsidieerd haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd naar 
de aanleg van glasvezel in witte gebieden. Dit is belangrijk voor economische ontwikkeling en 
leefbaarheid. Het college werkt hard aan een plan van aanpak voor het vervolg. 

 

Verkeer en openbare ruimte 

Er komt een verkeerscirculatieplan, al vaak over gesproken en vorig jaar opgenomen in de 
structuurvisie. Het voorstel is om hiervoor 20 duizend euro op te nemen i n de begroting, 
maar na afweging heeft het college besloten daar 50 duizend van te maken. Hoe is die 
afweging tot stand gekomen? Het verkeerscirculatieplan is toch vooral het bundelen en 
ordenen van eerdere onderzoeken en nieuwe ontwikkelingen. Niet dat we dit niet belangrijk 
vinden, integendeel. Maar er zijn in het verleden al erg veel verkeersstroom onderzoeken 
geweest. Als we nu opnieuw een groot bedrag voor onderzoek inzetten, moet daar wel een 
concrete doelstelling aan ten grondslag liggen. Ook moeten we dan in elk geval de 
belangrijke knelpunten zoals de Stovonde meteen meenemen. Voor de stovonde geeft het 
college aan dat in 2018 bestaande onderzoeken worden geinventariseerd. Dat is te zwak en 
te laat. Dit knooppunt moet zeker onderdeel uitmaken van het verkeerscirculatieplan. Dat 
geld ook voor de afronding van het fietspad langs de Achthoevenweg. Met de kadernota 
hebben we de gevaarlijke situatie voor fietsers nabij Waanders naar voren gebracht. Helaas 
is dat niet zomaar op te lossen, daarvoor is grond nodig van de aanliggende ondernemer. De 
wethouder heeft in juni toegezegd hierover in gesprek te gaan met deze ondernemer. Heeft 
dit gesprek al plaatsgevonden en zo ja wat is daaruit gekomen?  Zoals met de kadernota 
genoemd, vindt de CDA fractie dat deze gesprekken voortvarend opgepakt moeten worden 
met een dringende oproep het fietspad zo snel mogelijk door te trekken en aan te sluiten op 
de Stovonde.  

Reactie college: 

Het bedrag van het verkeerscirculatieplan is opgehoogd van 20.000 naar 50.000 euro, omdat wellicht 
aanvullend onderzoek nodig zal zijn naar de aansluitingen op de A28. Het college gaat hier praktisch en 
pragmatisch mee om en zal scherp kijken of en welk bedrag nodig is. Over het station komt voor de kerst nog 
een memo naar de raad. 
 
Er is uitvoerig overleg gevoerd met Waanders over de grondverwerving ten behoeve van het ontbrekende stuk 
fietspad. Betrokkene acht de parkeerplaatsen essentieel voor continuering van de bedrijfsvoering, maar is 
bereid constructief mee te denken en bij te dragen aan ontwikkelingen in het gebied. Het betreft geen onwil 
om mee te werken, maar een inschatting van een ondernemer. De heer Spiker twijfelt niet aan de 
welwillendheid van de ondernemer. Ziet de gemeente behalve grondverwerving andere mogelijkheden om de 
gevaarlijke situatie te verbeteren? Wethouder De Jong antwoordt dat de gemeente zelf debet is aan de 
gevaarlijke situatie. Er valt te praten over alternatieve fietsroutes over het terrein van Waanders. Fietsers die 
het te gevaarlijk vinden kunnen de Hogeweg en Muldersweg gebruiken. In de praktijk fietst men gewoon door. 

Reactie CDA: tijdens de eerste termijn hebben we een dringende oproep gedaan het fietspad 
zo snel mogelijk door te trekken en aan te sluiten op de Stovonde. In reactie op vragen uit de 
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raad of we bereid zijn om te onteigenen hebben we gezegd dat gesprekken niet tot resultaat 
leiden, dat instrument ingezet moet worden. Uiteraard pas nadat blijkt dat gesprekken over 
een oplossing niet slagen. Feit is dat voor een veilige situatie grond nodig is en die is op 
gemeentegrond niet beschikbaar.  

 

Ebbinge Wubbenlaan 

De verkeerssituatie voor fietsers in het centrum is in het collegeprogramma opgenomen 
voor 2017. Wij vinden dat aan de late kant omdat de uitbreiding van het winkelgebied met 
de ontwikkeling van de oude meubelfabriek van Talen er aan zit te komen. De verkeersdruk 
zal daarmee verder toenemen, wat de veiligheid en doorstroming niet ten goede komt. In de 
beantwoording op onze vragen heeft de wethouder verkeer in juni toegezegd dat de 
verkeerssituatie voor fietsers op de Ebbinge Wubbenlaan en het laden en lossen bij de 
winkels aan de Ebbinge Wubbenlaan meegenomen worden bij de herinrichting van de 
gemeenteweg tussen rotonde en spoor in 2015.  In de begroting staat deze nog steeds op 
2017. Kunnen we ervan uitgaan deze dit vergeten is aan te passen? 

Reactie college: 
 
De gemeente werkt op verschillende manieren aan fietsveiligheid. Infrastructurele maatregelen betreffen 
herinrichting, rode asfaltstroken, bebording en nieuwe fietspaden. Projecten voor gedragsbeïnvloeding 
betreffen onder meer fietscontroles op basisscholen, lesmethodes, verkeersexamens, voorlichting over 
vrachtwagens en landbouwvoertuigen en verkeersouders. De heer Spiker is blij met alle maatregelen, maar 
stelde de vraag naar aanleiding van een toezegging van de wethouder in juni om fietsveiligheidsmaatregelen 
naar voren te halen. Dit blijkt niet uit de begroting. Wethouder De Jong kan zich moeilijk voorstellen dat de 
toezegging concreet een link legde met de Ebbinge Wubbenlaan en het wegvak rotonde spoor. De wethouder 
zegt toe de genoemde toezegging uit juni te bestuderen en concreet te bezien hoe de veiligheid aan de Ebbinge 
Wubbenlaan verbeterd kan worden. Het college komt hierop terug. De wethouder wil fietsveiligheid praktisch 
aanpakken en direct meenemen bij alles wat de gemeente doet op het gebied van infrastructuur en openbare 
werken. 
 

 

Sociale zaken, Zorg en Burgerzaken 

Participatiewet 

Er is de afgelopen tijd al veel gezegd over de drie decentralisaties, Jeugdzorg, WMO en 
Participatiewet. Inhoudelijk zullen we daar nu niet op ingaan. We enkele belangrijke 
aandachtpunten. Er wordt vaak gesproken over indentiteitsgebonden zorg, en dat lijkt 
doorgetrokken te worden tot werk. Wij willen benadrukken dat zorg en werk voor iedereen 
even toegankelijk moet zijn. Als overheid moeten we daarom streven naar onafhankelijkheid 
en de regierol zelf of door een onafhankelijke instelling laten uitvoeren. Als voorbeeld de 
participatiewet. De wethouder heeft pasgeleden duidelijk aangegeven dat er bij de 
toewijzing van werkplekken geen onderscheid of discriminatie op grond van geloof en geen 
geloof gemaakt kan en mag worden. Tijdens een informatie bijeenkomst van een paar 
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maanden geleden werd door een vertegenwoordiger van een identiteitsgebonden instelling 
gezegd dat ze nog moesten kijken op welke manier ze ook cliënten zonder of met een 
andere identiteit konden plaatsen. Deze opmerking baart ons zorgen, dat mag geen 
onderwerp van discussie zijn. Daarom moet de regierol niet bij een identiteitsgebonden 
instelling ondergebracht worden.  

Reactie college (uitgebreid, incl. antwoord op andere vragen) 

De kans op doorstroom naar een reguliere baan is klein bij Reestmond, maar wel het uitgangspunt en de 
opdracht van de Participatiewet waarmee Reestmond niet de meest voor de hand liggende optie is om mensen 
heen te sturen. Mevrouw Lubberink vraagt of het de gemeente beter gaat lukken dan Reestmond om mensen 
aan een reguliere baan te helpen. Wethouder Krale legt uit dat de gemeente andere instrumenten in kan 
zetten, zoals loonkostensubsidie. Een werknemer die 70% productie kan leveren krijgt dan grofweg 30% salaris 
mee. De heer Veen betwijfelt of de gemeente beter in staat is mensen bij een regulier bedrijf te plaatsen dan 
Reestmond. Nu zijn er ook al mogelijkheden die per saldo op hetzelfde neerkomen. Wethouder Krale verwacht 
dat het significant beter gaat lukken dan 1 op 1000, zoals bij Reestmond. Reestmond is niet de eerst 
aangewezen plek, maar het hek is ook niet op slot. De WSW’ers buiten de deur en beschut binnen blijven in 
principe bij Reestmond. Voor nieuwe WSW’ers zoekt de gemeente ook beschut werk dichterbij hun sociale 
omgeving. Reestmond is een loods in Meppel. De heer Veen heeft hier moeite mee, Reestmond is een groep 
mensen uit Staphorst. Wil het college uittreden uit Reestmond omdat de gemeente mensen beter zou kunnen 
plaatsen? Wethouder Krale wil de doelgroep de beste plek geven en dat kan ook Reestmond zijn. De heer 
Vedder krijgt de indruk dat Reestmond een kwaad is dat de gemeente overkomt, terwijl de gemeente voor een 
kwart Reestmond is, er verantwoording voor draagt en bestuurders levert. Met beschutte werknemers kan 
Reestmond zo nog dertig of veertig jaar blijven bestaan. Krijgt de raad nog uitsluitsel over de verdeelsleutel nu 
via de gemeente Zwolle blijkt dat het net zo goedkoop is het daar te laten? Wethouder Krale gaat het niet om 
het geld, al loopt de rijksbijdrage af, maar om het zo goed mogelijk plaatsen van de doelgroep in het kader van 
de Participatiewet bij een zo regulier mogelijk bedrijf. De heer Vedder werpt tegen dat Reestmond ook mensen 
bij een normaal bedrijf wil plaatsen. Nu wil de gemeente dat doen, maar de gemeente is Reestmond. De heer 
Krale heeft het over uitvoering van de Participatiewet. De uitstroom bij Reestmond is 1 op 1000 en de 
gemeente denkt dat beter te kunnen. De heer Veen vindt dat het bestuur heeft gekozen voor een 
sterfhuisconstructie. Binnen een aantal jaar zijn zoveel mensen bij Reestmond uitgestroomd dat de 
werkzaamheden niet meer gedaan kunnen worden. De gemeente is verantwoordelijk voor Reestmond en zijn 
mensen. Wethouder Krale gaat het om de mensen en niet per se om het instituut Reestmond. Ook ziet hij 
kansen voor begeleiders bij Reestmond om in het kader van de Participatiewet mensen te blijven begeleiden. 
De heer Vedder vraagt waar straks mensen blijven voor wie het de gemeente niet lukt ze onder te brengen. 
Wethouder Krale antwoordt dat ze nog steeds bij Reestmond terecht zouden kunnen. 

 

Zorgunits 

We hebben afspraken gemaakt over het toestaan van zorgunits. In antwoord op vragen 
hierover van onze fractie heeft de verantwoordelijk wethouder aangegeven dat een 
eventuele aanvraag  positief beoordeeld zal worden. In deze begroting staat echter dat dit 
niet geregeld is (pag. 103). Graag een reactie van het college hoe omgegaan zal worden met 
een eventuele aanvraag.  

Reactie college: 
 
Het besluit Omgevingsrecht zal duidelijk genoeg zijn voor zorgunits. Het college wil dit expliciet 
kenbaar maken en signalen oppakken om deze vlot af te handelen. De heer Mulder geeft aan dat 
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vergunningvrij bouwen breder is dan zorgunits. Wethouder Jasper Faijer beaamt dat. De heer Spiker 
vindt het verwarrend dat de begroting stelt dat het niet geldt voor deze categorie. Wethouder Jasper 
Faijer legt uit dat de tekst gedateerd is. Het besluit Omgevingsrecht wordt 1 november genomen en 
het college is wel degelijk welwillend in de uitvoering. 

 

Sport, Cultuur, Recreatie en Toerisme 

Vorige week hebben we een discussie in de raad gevoerd over de situatie bij de AMBC. Erg 
vervelend zoals het gaat, maar begrip voor het college. We hoeven de discussie niet over te 
doen, maar herhalen dat het doel moet zijn dat de AMBC weer de gelegenheid krijgt om te 
crossen. Daar zullen gesprekken over volgen. De afspraken zoals verwoord in het 
coalitieakkoord geven geen reden tot onduidelijkheid over de intentie van de coalitie . 

Afgelopen jaar hebben wij ingestemd met kunstgras voor Rouveen, maar niet voor 
Staphorst. Wij willen graag sport promoten en wij vinden dat beide voetbalclubs voldoende  
en goede velden moeten hebben. Maar gezien de bedragen die afgelopen jaren al naar 
Staphorst gegaan zijn, hebben wij de afweging gemaakt dat men nog niet zo krap in de 
ruimte zit om afgelopen jaar al te investeren in kunstgras. Maar we hebben ook gezegd dat 
wanneer een structurele toename van leden en teams blijkt dat als gevolg daarvan aantal 
velden veel te krap is en wellicht in combinatie met dat anders het hoofdveld gerenoveerd 
zou moeten worden, wij open staan voor kunstgras in Staphorst. Maar nogmaals, het gaat 
erom dat de structurele toename van actieve leden en teams wordt aangetoond en volgens 
de geldende normen meer ruimte nodig is. Wij hebben begrepen dat de club hier 
momenteel onderzoek naar doet en wij zien komend jaar dit rapport graag tegemoet. 
 

Toerisme 

Van Gemeentebelangen kregen wij het verwijt dat in het coalitieakkoord onvoldoende is 
opgenomen over recreatie en toerisme. Dat is inderdaad het geval,  de reden is dat wij 
vonden dat in gang gezet beleid gecontinueerd moest worden, want dat de sector profileert 
zich goed. Wij krijgen nu de indruk dat dit onderwerp toch een zetje nodig heeft.  
Bijvoorbeeld de groep ondernemers die zich met behulp van gemeentelijke subsidie inzette 
om gezamenlijk toeristisch Staphorst op de kaart te zetten, is niet meer actief. Dat betreuren 
wij, en vragen het college de gesprekken met dit platform weer te initieren. We hebben een 
mooi fietsnetwerk maar de aandacht hiervoor is minimaal. Daarnaast zien we dat we een 
goede weg zijn ingeslagen met het wandelnetwerk, maar dat de puntjes op de i ontbreken. 
Bijvoorbeeld het voor het wandelen een route uitzetten en die gaan lopen, is niet te doen. 
Wij vragen hier aandacht voor, want het zou jammer zijn dat een mooi project niet goed 
gebruikt kan worden door toeristen en inwoners. 

Reactie college: 

Het college hecht aan toerisme. Gerealiseerde infrastructuur wordt gekoesterd en onderhouden. Staphorst is 
met drie gebieden bezig. De provincie erkent de A-merken Twente, Salland, Weerribben en het Vechtdal. Het 
Vechtdal levert ook nationale marketing en dat kan Staphorst nooit alleen. Top-down is infrastructuur nodig 
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om bottom-up met ondernemers te spreken over het te propageren beeld van Staphorst. Een tweede 
ontwikkeling is Samen over de Reest, belangrijk voor de identiteit van IJhorst. Een derde gebied is Olde Maten 
en Veerslootlanden. Rijk en provincie willen dit park vergroten. Historisch bestaat de angst dat buiten een 
natuurgebied maatregelen nodig zijn om doelstellingen binnen het gebied te bereiken. De gemeente gaat het 
zelf oplossen en financieren, zonder automatisch de begrenzingen en strenge regels zoals bij de Weerribben 
over te nemen. Afstemming met Steenwijkerland vindt plaats om ook oog te hebben voor agrarische 
activiteiten aan de Klaas Kloosterweg met het oog op het Programma Aanpak Stikstof. 

 

Ruimte en wonen  

Triangel locatie 

In 2011 hebben we een projectplan vastgesteld. Hierin zijn we overeengekomen dat 1 
januari 2015 50% van de huishoudens in een woonservicegebied woont. Destijds vonden we 
dit al vrij ambitieus en gezien de huidige stand van zaken gaan we dit niet halen. Wel hebben 
we voor realisatie hiervan provinciale subsidie gekregen van tweehonderd duizend euro en 
we stoppen er zelf ook een ton in als gemeente. Komt deze subsidie in gevaar nu we de 
deadline niet halen?  
We hebben onze zorgen geuit rond de Triangellocatie in Rouveen. Vooralsnog houden de 
partijen vast aan gestelde deadlines, maar wij vragen ons af of er genoeg animo is onder 
mensen met zorgindicatie. Worden de provinciale gelden voor dit project ingezet en zo niet, 
kan dit alsnog wanneer de komende tijd blijkt dat het project toch tegen obstakels aanloopt? 
 
Reactie college: 
Er heerst een beeld dat de projectontwikkelaar van de locatie Triangel fout is op basis van eerdere ervaringen, 
maar de constructie en prestatieafspraken zijn geheel anders. Achter de schermen wordt hard gewerkt en de 
wethouder heeft vertrouwen in het tekenen van een mooie realisatieovereenkomst. Er is geen 
afhankelijkheidsrelatie met Rouveen West IV fase 2. In dit gebied zijn voorbereidingen in gang gezet en de 
verwachting is dat procedures, zoals archeologische, nog een halfjaar in beslag nemen en dat het gebied rond 
de zomer open kan. De heer Vedder vindt dit een ander verhaal dan eerder. Wethouder Jasper Faijer beaamt 
dat en had er bezwaar tegen alles tegelijk te doen als er nu al kritiek is over de hoeveelheid vrijgegeven 
woningen voor Rouveen. De gemeente zit tussen twee woonvisies. Het lost zich nu op in de tijd. Mevrouw 
Lubberink kan zich niet voorstellen dat Rouveen West afhankelijk is van de tweede woonvisie. Wethouder 
Jasper Faijer beaamt dat, maar de provincie kijkt wel kritisch mee naar de aantallen beschikbaar gestelde 
woningen. Vechthorst gaat niet uit van vijftien jaar zoals Primos, maar van dertig jaar. Onderzoeken en signalen 
wijzen erop dat de aantallen voor de Triangel reëel zijn. 
 
De subsidie voor woonservicegebieden bedraagt 160.000 euro meent de wethouder en hij laat het weten 
wanneer het anders is. De criteria zijn redelijk flexibel, maar de subsidie mag niet aan bakstenen worden 
besteed. Mocht het vastgoed niet tijdig gereed zijn, dan is met goede onderbouwing daarover te spreken met 
de provincie. Daarnaast wordt nu al met netwerkconstructies gewerkt voor wijkgericht werken en is er ruimte 
om de subsidiegelden goed te besteden. Deze subsidiestroom is niet leidend voor woonservicegebieden. De 
heer Spiker vraagt welke datum leidend is. Wethouder Jasper Faijer antwoordt dat de subsidie voor 1 januari 
2016 besteed moet zijn en zal wanneer nodig in 2015 creatief nadenken over goede besteding mocht er 
tijdnood optreden. De heer Spiker vraagt wanneer bekend moet zijn dat er belangstelling is voor de 
zorgwoningen door mensen met een indicatie. Wethouder Jasper Faijer koerst aan op duidelijkheid eind dit 
jaar, zodat koopcontracten gebruik kunnen maken van de fiscale regeling dat ouders hun kinderen een ton 
kunnen schenken. Met partners is ook besproken de Triangel als geheel te realiseren met koop- en 
zorgwoningen gelijktijdig. 
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2e termijn CDA: 
 
De Triangellocatie in Rouveen. Vooralsnog houden de partijen vast aan gestelde deadlines, 
maar wij betwijfelen of die gehaald worden. Belangrijk is dat wanneer de verkoop start, ook 
daadwerkelijk binnen afzienbare termijn daarna, de bouw zal starten. Dat moet dan wel 
gelden voor het hele plan, dus inclusief de zorglocaties anders krijgen we een half 
volgebouwd wijkje. We hebben steeds begrepen dat het hele plan aan elkaar verbonden is. 
Met andere woorden, wanneer de zorgwoningen niet haalbaar zijn, dan gaat het hele plan 
niet door. Dat moet dus duidelijk zijn voordat de verkoop van woningen van start gaat. De 
portefeuillehouder heeft dat ook min of meer zo aangegeven, daarom volgt er straks een 
motie om te onderstrepen dat de triangel locatie als één plan uitgewerkt en uitgevoerd 
wordt. Op 7 oktober heeft u toegezegd dat binnen 6 weken de laatste tekening en de 
realisatieovereenkomst in concept te kunnen presenteren. Nu zijn we niet altijd van de 
strakke deadlines, maar blijkt dit uiteindelijk toch niet te lukken, dan zal de gemeente eind 
dit jaar zelf de regie in handen moeten nemen.  
 
Motie aanvaard, voor SGP, CDA, CU en NL; tegen: PvdA en GB 
 

Startersleningen 

We zien dat veel mensen tegen financieringsproblemen bij de aankoop van een woning 
aanlopen. Ook starterswoningen zijn in onze gemeente niet goedkoop. Wel vragen wij het 
college erop toe te zien dat de maximumbedragen die wij hebben vastgesteld voor 
starterswoningen worden gehandhaafd. Een starterslening is een mooi middel om jongeren 
te helpen toch een eigen woning te kunnen kopen. Wij vinden het een gemiste kans dat deze 
regeling niet geldt voor nieuwbouw. Wij vragen het college te onderzoeken of dit toch kan. 
 
Reactie college: 
 
Het college is er niet van overtuigd dat er structureel iets mis is met startersleningen. Iedereen begrijpt dat het 
nuttig kan zijn bij de koop van de achterkant van een boerderij. Ooit zou een starterslening misschien nuttig 
zijn bij monumenten. De wethouder adviseert de raad echter bij de woonvisie af te wegen welke instrumenten 
bij kunnen dragen aan een bepaald segment woningen en aan bepaalde leeftijden of geografische liggingen. De 
heer Mulder vraagt of een bestaande boerderij als nieuwbouw geldt. Wethouder Jasper Faijer legt uit dat de 
achterkant van een boerderij een deel is en dus geen bestaande woning die in aanmerking komt voor een 
starterslening. 

 
 

Financiën 

In de inleiding hebben we onze complimenten uitgesproken over deze begroting. Maar 
onder de streep geeft deze wel een tekort aan waarvoor overigens keurig een dekkingsplan 
is opgesteld waarbij reserves als middel worden ingezet. De argumenten om dit 
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dekkingsmiddel in te zetten zijn plausibel, zeker vanwege de gunstige grondexploitaties 
waardoor de reservepositie weer zal groeien.  

Maar we moeten wel voorzichtig zijn met nieuw beleid wanneer de begroting dat eigenlijk 
niet toe laat. Als voorbeeld: meubels vervangen zal in een aantal gevallen nodig zijn, maar 
wel kritisch kijken of alle vervangingen noodzakelijk zijn. Dat geldt voor alle 
vervangingsinvesteringen. Overigens vinden wij wel dat werkmateriaal in orde moet zijn. Als 
dat niet het geval is gaat dat ten koste van de effectiviteit en arbeidsvreugde.  

Deze move kunnen we één keer uithalen maar daarna niet meer. We moeten daarom in de 
toekomst een trent doorbreken. Voordurend worden bedragen in de begroting geindexeerd 
en daar moeten we vanaf. Het is niet meer zo dat tarieven stelselmatig elk jaar stijgen en de 
begroting dus jaarlijks groter moet worden. Ook bij nieuw beleid moeten we kritisch kijken 
naar bestaand beleid. Als de kosten voor algemeen bestuur en organisatie met 2,5 ton 
toenemen door goed uit te leggen nieuwe activiteiten, moet tegelijkertijd gekeken worden 
of ergens anders in datzelfde programma besparingen mogelijk zijn. Bezuinigingen gaan vaak 
ten koste van voorzieningen, dus direct ten koste van de burgers. Dat is onvermijdelijk, de 
overheid moet zich voortdurend afvragen welke taken ze wel en niet moet doen, maar niet 
alleen snijden in voorzieningen, ook kritisch kijken naar eigen diensten, investeringen en 
belastingen. Neem de afvalstoffenheffing. Deze blijft stijgen terwijl met de omslag van afval 
naar grondstof de burger verwacht beloond te worden met een lagere heffing.  

Tenslotte 

Staphorst heeft een mooie begroting gepresenteert, de tijd om alle mooie onderwerpen 
daaruit te benoemen en te complimenteren ontbreekt waardoor de nadruk zoals altijd komt 
te liggen op datgene wat we anders willen. Nogmaals onze waardering voor de opstellers, 
dank voor ieders inzet in het afgelopen jaar en Gods zegen gewenst bij de uitvoering van de 
nieuwe begroting.  


